
2023. évi Ifi Világbajnokság B-liga (Lohja, 

Finnország) beszámoló 

 

A VB-re való felkészülésünket már a nyáron megkezdtük, biciklitúrákat és hasonló csapatépítő 

programokat szerveztünk, emellett augusztusban elkezdtük sportpszichológusi foglalkozásainkat is. 

Nyár elején összeült a csapat és meghatároztuk céljainkat, a cél eléréséhez szükséges lépéseket, illetve 

letisztáztuk a játékosok és edzők vállalásait és szerepeit. Fontos volt számunkra, hogy mindenki tudja 

feladatait, mindenki csak azokkal foglalkozzon és a játékosok a versenyzésre tudjanak koncentrálni. 

Ennek megfelelően egy három fős szakemberi staff-et határoztunk meg: Kiss Zsolt lett a csapat 

vezetőedzője, Czermann Kristóf másodedző, Rókusfalvy András pedig a csapat ügyeivel foglalkozó 

szervező. Emellett megbeszéltük, hogy heti 2-3 edzést tartunk és megpróbálunk 4-5 külföldi felkészülési 

tornán részt venni.  

Ugyan anyagi okok miatt a 4-5 verseny sajnos nem volt kivitelezhető, de így is három, erős csapatokat 

felvonultató tornán szerepeltünk. Kétszer jártunk Prágában, egyszer Koppenhágában, illetve részt 

vettünk az otthoni Szezonnyitó Kupán és Kvalifikációs Tornán.  Különböző elfoglaltságok miatt 

mindegyik külföldi tornára másik edző kísérte el a csapatot, viszont retrospektíven tekintve ezekre a 

versenyekre, jót tett a csapatnak, hogy mindegyik edzőtől különböző visszajelzéseket/inputokat 

kaptunk teljesítményünkre, így mindegyik versenyből mást és mást tanultunk. A felkészülésünket 

illetően panaszra tehát nincs okunk, egy nagyon jól megtervezett és végrehajtott felkészülés van a 

csapat háta mögött. 

Szezonnyitó Kupa: 

Látszott a csapat teljesítményén az idei hosszabb nyári kihagyás, így azért nem minden mérkőzésen 

remekeltünk, de minden jó, ha a vége jó. Sikerült veretlenül abszolválnunk ezt a tornát, amely jó 

bemelegítés volt a két hét múlva esedékes Kolibris Kupára. 

Kolibris Kupa: 

A csapattal Kiss Zsolt jött edzőként Prágába. Milán ezen a versenyen a férfi válogatott csapatát 

erősítette. Tervünk az volt, hogy a versenyen tartalék játékosunk, Deli fog játszani, azonban a verseny 

előtt három nappal sérülésre hivatkozva lemondta a részvételt, ezért gyorsan kellett cselekednünk, 

hogy találjunk játékost a versenyre. Utolsó pillanatban sikerült a Szenior VB ezüstérmes Havlena 

Dávidot megnyernünk a csapatba, akivel nagyon jól működött a kémia. A 24 csapatos triple knockout 

versenyen a B-ágról jutottunk be öt győzelemmel és egy vereséggel. A legjobb között viszont egy 

szerencsétlen utolsó kővel kikaptunk egy kanadai csapattól, de összességében igazán elégedettek 

voltunk teljesítményünkkel. 

EJCT Prága: 

A versenyre Rókusfalvy András jött el velünk. Célunk a legjobb négy közé kerülés volt, viszont ez nem 

jött össze. Ugyan továbbjutásunk a csoportból nem forgott kockán, a legjobb 8 között a cseh ifi fiú 

válogatott ellen szenvedtünk egy nagyon szoros vereséget. Két end után 5-0-ra vezetett ellenfelünk, a 

hetedik end után viszont kiegyenlítettünk, 6-6 volt az állás. A nyolcadik endben jól állt a szénánk a 

lopáshoz, azonban a cseh skip, Vitek Chabicovsky megőrizve hidegvérét megdobta a draw-t a pin-re. A 

csapat viszont küzdésből jelesre vizsgázott, így mégsem hagytuk el rossz érzéssel Prágát. Pozitívuma 

volt még a versenynek, hogy mind az öt csapattag eljött velünk a tornára.  

Ifi VB Kvalifikációs Torna: 



Ezen a tornán a csapatnak nélkülöznie kellett Rault, ugyanis ő Kitzbühelben versenyzett, amely nagy 

veszteség volt a csapat számára. Ennek ellenére bíztunk saját képességeinkben, hogy hárman is nyerni 

tudunk, amely be is jött, veretlenül megnyertük a kvalifikációt.  

A kvalifikációt követően gyorsan megszületett az elnökségi döntés a válogatott keret elfogadásáról, ha 

jól emlékszünk gyakorlatilag a Kvalifikációt követő első napon már foglalhattuk is a szállásunkat  a VB-

re. Az utazó keretben annyi változás történt, hogy Szilágyi Deli, csapatunk tartaléka végül nem vállalta 

a VB szereplést, így Kiss Zsolt kíséretében a csapat négy alapembere lett megjelölve a világbajnoki 

részvételre. 

Ezután egy másfél hónapos versenymentes időszak jött a csapatnak, ekkor sokat edzettünk, illetve 

Szabina és Bálint segítségével elintéztük a legtöbb Világbajnoksággal kapcsolatos tennivalót. Az edzések 

mellett Raul vegyes-páros versenyeken viaskodott, Milán pedig a Prague Classic-on és az Európa 

Bajnokságon is részt vett. 

EJCT Koppenhága: 

A csapattal másodzőnk, Czermann Kristóf jött el a versenyre. Úgy gondoltuk, hogy a VB közeledtével 

kicsit magasabbra kell helyeznünk célunkat, mint a várható reális eredméyn, így a top 4-be szerettünk 

volna bekerülni. A meccsek során viszont meccsről-meccsre jobban teljesítettünk, ennek köszönhetően 

domináns csapatokat sikerült megvernünk. A veretlen tornagyőzelem pedig azt jelentette, hogy olyan 

klasszis európai és ázsiai ificsapatokat sikerült magunk mögé utasítanunk, mint a dán és az olasz 

válogatott és egy-egy top koreai, skót és svájci csapat. A torna nagyon jót tett a csapatnak mentálisan, 

mindenki nagyon jó teljesítményt nyújtott, megfelelő magabiztosságot és visszaigazolást kaptunk arról, 

hogy bármilyen csapat ellen képesek vagyunk győzelmet aratni. 

A felkészülési versenyek mellett még három edzőmeccset is lejátszottunk. Kétszer a férfi válogatott 

ellen, ezeket meg is nyertük, egyszer pedig Palancsa Dóri és Kiss Zsolt ellen mérkőztünk meg, amelyet 

elveszítettünk.  

A felkészülés során így összesen 27 mérkőzést tudtunk lejátszani, 22 győzelem és 5 vereség mutatóval. 

A koppenhágai tornát egy egyhetes intenzív edzéssorozat követte, majd két nap pihenés és indultunk 

is Finnországba.  

Ifi VB: 

Mivel a csapat négy tagjából háromnak ez az utolsó éve, egyértelműen a feljutást tűztük ki célul, 

amelyhez idén a top 4 közé kellett bekerülni, mivel a finnek nem vállalták az A-csoportos szereplést 

egyik nemnél sem. Ez nem tűnt könnyű feladatnak, azonban a csapat egész szezonban erre készült, így 

bíztunk a jó szereplésben. 

A kiutazás során minden rendben volt, a lányokkal ellentétben szerencsére nekünk minimális 

problémánk sem akadt az út során. A csoportban rögtön az első 3 mérkőzést a legerősebbnek gondolt 

ellenfél ellen játszottuk; Korea, Csehország és Svédország sorrendben. A versenyt megelőzően nem volt 

lehetőség gyakorlásra a helyszínen, így csak az első mérkőzés előtti „pre-game practice”-n volt 

lehetőség megismerni a jeget, azonban a jég szinte kifogástalan volt, mind a „split time”, mind fordulás 

tekintetében, a játékosok könnyen tudtak alkalmazkodni a jéghez. 

Az első mérkőzésen Korea ellen apróbb hibák jellemezték mindkét csapatot, de magas színvonalon 

zajlott a játék, azonban a 8-ik end végén nem mertünk tapbacket dobni a kövünkre, hogy az ellenfelet 

kényszerítsük hibára, és ez végül megbosszulta magát, így egy utolsó köves draw-val kaptunk ki. 



A második mérkőzésen azok ellen a csehek ellen játszottunk, akiktől a prágai EJCT versenyen kikaptunk, 

valamint a két skip egymás elleni mérlege is a cseh játékos felé billent, emiatt a srácokban erősen 

dolgozott a visszavágás reménye. A csapat nagyon jó játékkal rukkolt elő, a 2. endet leszámítva nem 

nagyon tudtak komolyabb nyomást helyezni a magyarokra, így végül egy kulcsfontosságú meccset 

nyertünk meg. 

A harmadik meccset az előzetesen legerősebb csoportbeli ellenféllel, a svédekkel játszottuk. A csapat 

nagyszerű játékkal állt elő, a svédek egyáltalán nem tudtak dominálni, pontos játékkal többször is hibára 

kényszerítettük őket, bár a frusztráltság nem látszott rajtuk, hogy szorosan alakul a találkozó (az első 

két meccsüket az utolsó kövekkel nyerték meg). Az utolsó endre kalapáccsal, egy pontos vezetéssel 

mentünk neki, így az 1 perces szünetben azt beszéltük, hogy még az egy „lopás” is belefér, és inkább 

legyen extra end. Ebben az endben időt is kértek a srácok, itt én is megerősíthettem volna a srácokban, 

amit beszéltünk az end kezdete előtt, viszont ez nem történt meg, emiatt én is hibásnak érzem magam, 

hogy a végén kockáztattunk és a biztos 1 lopás helyett megpróbáltuk a tapback dobást, ami rosszabb 

helyre került, mint a svédek „second shot” köve, így a két lopás a meccs végét jelentette. 

A többi négy mérkőzésen a spanyol, ausztrál, román, szlovén négyes ellen kellett hozni a kötelező 

győzelmeket. Az első két meccsen a spanyolok és ausztrálok ellen egy endet leszámítva nem volt 

komolyabb gond. A spanyolok loptak az egyik endben kettőt, a skip két nagyszerű dobásának 

köszönhetően. A spanyolok elleni meccs után jelezte Lőrinc, hogy nincsen jól, a meccs végére már nem 

igazán volt jó állapotban. A Koreában már tapasztalt tünetek jelentkeztek nála, főleg mellkasi fájdalom 

a söprésnél. Akkor refluxot állapítottak meg nála, most is hasonlóra gyanakodtunk, azonban a 

helyszínen nem volt jelen orvos, így megvizsgálni nem tudta Lőrincet, így úgy döntöttünk, hogy az 

utolsó két mérkőzésen pihentetjük, és a gyógyszerekkel próbáljuk meg őt rendbe hozni. 

Az utolsó két mérkőzés a szlovénok és románok ellen nem említésre méltó, a két csapatban a 

legtapasztaltabb játékos 2 éve játszik. Itt a kötelező győzelmek begyűjtésén túl a csehek sikerében is 

reménykednünk kellett Korea felett, ugyanis a körbeverés miatt így csoportmásodikként tudtunk volna 

bejutni. 

Az román mérkőzés előtt viszont nekünk két nagyon jó, a koreaiaknak két rossz DSC-t kellett dobniuk, 

hogy egyáltalán maradjon esélyünk a továbbjutásra. Míg nekünk a két dobás összesen 13.4 centi lett, 

Korea 255 centi felett dobott, így végül az átlagunk 0.3 centivel lett jobb Korea és Svédország ellen. Így 

nekünk már csak a csehek győzelmében kellett bízni a saját mérkőzésünk után, amit meg is tudtak 

nyerni, így csoportmásodikként jutottunk be a negyeddöntőbe. 

Itt az erősorrend alapján USA-val kerültünk össze, akik előzetesen egyértelműen a verhető csapatok 

közé tartoztak, több mérkőzésükön is voltak gyengébb endjeik, így bízhattunk a jó szereplésben. A 

sorsolás után fél óra edzésidőnk volt a pályán, itt 1 foot-tal nagyobbat fordult a pálya, mint korábban, 

azonban másnapra ez a különbség eltűnt, hasonló volt a pálya, mint az alapszakaszban. Az első két 

endben sokat is hibáztak, azonban mi sem tudtuk ezt kellően kihasználni, holott kicsit pontosabb 

játékkal elhúzhattunk volna az első 3 end után. Azonban sajnos jöttek nálunk is az apróbb hibák, amiket 

ezután nagyon megbüntettek az amerikaiak és a végén a könnyebb dobásokat is elhibáztuk. Sajnos 

Lőrinc draw ereje nem volt meg a meccsen, emiatt jöttek folyamatosan a lopások, így a hatodik end 

után már csak reménykedhettünk a csodában és a fordításban, azonban itt már remekül ölték a játékot 

az amerikaiak így végül 7-2-es vereség lett a vége a meccsnek. 

A srácok érthető módon csalódottak voltak a mérkőzés után, hiszen kaphattunk volna nehezebb 

ellenfelet is, azonban nem jött össze a jó játék a mi oldalunkon sem. A verseny egészét tekintve nagyon 

jó játékot mutattak a fiúk, a két alapszakaszban elszenvedett vereség is utolsó köves vereség volt, amit 

talán több edzéssel, több versenyrutinnal meg lehetett nyerni. Azonban látszik, hogy már a B-ligában is 



rendkívül erős a mezőny, nagyon nehéz feljutni, és nem feltétlen azok a csapatok jutottak fel, akiket 

előzetesen vártunk volna. 

Két fontos tanulsága volt a világbajnokságnak. Az első, hogy Lőrinc állapotromlása, ami előjön a 

versenyeken, most már tendenciának mondható, emiatt szakember segítségét is igénybe vette 

korábban, valamint folytatja a közös munkát, hogy ezt orvosolják. A másik, hogy jobb háttérmunka kell, 

hogy fejlődhessenek a csapatok, azonban ehhez az edzőkön, szakembereken túl a játékosok 

elkötelezettsége is kell, ami ilyen korban a legtöbbektől túl nagy áldozatot követel, azonban reméljük 

az itt megszerzett tapasztalatokat később a fiatalok tudják hasznosítani és fel tudnak jutni az A-ligába.  

 

Alább a DSC eredményeink láthatóak. 

  

 

 

Ezúton köszönjük az MCSZ anyagi támogatását, valamint Polyák Szabina segítségét a felkészülés és 

a világbajnokság ideje alatt. 

 

Kiss Zsolt 

2024.01.01. 


